

“YOSHLAR VA IQLIM” XALQARO LOYIHALAR TANLOVI NIZOMI

1. Umumiy qoidalar

Ushbu Nizom “Yoshlar va iqlim” xalqaro ekologik loyihalar tanlovining maqsadi, vazifalari, ishtirokchilari, o‘tkazish tartibi, baholash mezonlari, tanlov natijalari va mukofotlash tartibini belgilaydi. Tanlov yoshlar orasida iqlim o‘zgarishi, ekologik barqarorlik va “yashil” tashabbuslarni ilgari surish, shuningdek, innovatsion g‘oyalarni qo‘llab-quvvatlashga xizmat qiladi.

Tanlov Orolbo‘yi mintaqasida o‘tkazilishi rejalashtirilgan Raqamli "yashil" tashabbuslar Global yoshlar festivali – 2025 doirasida, Yoshlar ishlari agentligi bilan hamkorlikda festivalning muhim qismi sifatida tashkil etiladi.

2. Maqsad va vazifalar

Maqsadi - iqlim o‘zgarishi va ekologik muammolarga yoshlar e‘tiborini jalb etish, yoshlarning ekologik tashabbuslarini xalqaro miqyosda ilgari surish, Innovatsion va barqaror “yashil” loyihalarni aniqlash, targ‘ib qilish, qo‘llab-quvvatlash va yangi iqtidorlarni kashf etish.

Vazifalari:

- O‘zbekiston va xorijdagi yoshlar orasida ekologik bilimlarni mustahkamlash;
- Ekologik muammolarni hal qilishga qaratilgan amaliy loyihalarni to‘plash;
- Eng yaxshi loyihalarni tanlab, ommaviy axborot vositalarida, ijtimoiy tarmoqlarda va maxsus jurnalda chop etish;
- Ishtirokchilarni moddiy va ma‘naviy rag‘batlantirish.

3. Tashkilotchilar

Yoshlar ishlari agentligi, Oliy ta‘lim, fan va innovatsiyalar vazirligi, Fanlar akademiyasi, Ekologiya, atrof-muhitni muhofaza qilish va iqlim o‘zgarishi vazirligi

4. Ishtirokchilar

Turkiy davlatlar tashkiloti, Mustaqil davlatlar tashkiloti, Shanxay hamkorlik tashkiloti, Ko‘rfaz arab davlatlari hamkorlik kengashiga a‘zo mamlakatlarning yoshlari (14-30-yosh);

- yakka tartibdagi xorijlik ishtirokchilar yoki jamoaviy (2 kishigacha), O‘zbekistonlik ishtirokchilar uchun yakka tartibda 20ta gacha, 10 tagacha jamoaviy;

- Ijtimoiy, innovatsion va ekologik yo‘nalishdagi loyihalar bilan qatnashuvchilar.

Ishtirokchilar bir nechta loyiha bilan qatnashishlari mumkin, ammo yakuniy baholashda faqat bitta loyiha qabul qilinadi.

5. Tanlov yo'nalishlari

1. Qayta ishlash va chiqindilarni boshqarish
2. Suv resurslarini tejash va toza ichimlik suvi ta'minoti
3. Shahar yashilligi va biologik xilma-xillikni saqlash
4. Yashil texnologiyalar va raqamli yechimlar
5. Iqlim o'zgarishi bo'yicha ma'rifiy ishlar, kampaniyalar va axborot texnologiyalari asosidagi tashabbuslar

6. Barqaror energiya manbaalari

6. Tanlovni o'tkazish tartibi

6.1. Tanlov bosqichlari:

- Arizalarni qabul qilish (birinchi bosqich): 8-may, 2025-yilgacha;
- Baholash jarayoni (ikkinchi bosqich): 10-may, 2025;
- Saralash bosqichidan o'tgan ishtirokchilarni e'lon qilish (uchinchi bosqich): 11-may
- Taqdimotlarga tayyorgarlik ko'rish bo'yicha trening: 15-may, 2025-yil
- Yakuniy bosqich: 16-17-may, 2025-yil

6.2. Taqdim etish talablari:

- Loyiha qisqacha tavsifi (300–500 so'z);
- Loyihani tushuntiruvchi taqdimot (PDF yoki PowerPoint, 10 slayddan oshmagan) Loyiha muammosi va yechimi, maqsadi va vazifalari, texnologik yechim va innovatsion jihatlar, amalga oshirish muddati, bozor tahlili (mijozlar, raqobatchilar), bosqichlari, jamoatajribasi va boshqalar;
- Ixtiyoriy ravishda video, fotosurat yoki havola qo'shilishi mumkin;
- Loyihalar Google Form yoki boshqa rasmiy platforma orqali topshiriladi.

7. Baholash mezonlari

Loyihalar hakamlar hay'ati tomonidan quyidagi mezonlar asosida baholanadi:

Dolzarblik va muammo tahlilining chuqurligi – 20 ball

Innovatsionlik va yangilik darajasi – 20 ball

Amalga oshirish imkoniyati (realistikligi) – 15 ball

Ijtimoiy ta'sir va yoshlar ishtirokini rag'batlantirishi – 15 ball

Ekologik samaradorlik va barqarorlik – 15 ball

Loyihaning vizual va matnli taqdimoti sifati – 10 ball

Loyihani ishonchli himoya qilish ko'nikmasi – 5 ball

Jami: 100 ball

8. Natijalar va mukofotlar

- Saralash bosqichida (uchinchi bosqich) har bir mamlakatdan yakka tartibda topshiriladigan 2 ta loyiha yoki 2 ta jamoaviy topshirilgan loyihalar ham olinishi mumkin, O'zbekistonlik ishtirokchilar uchun yakka tartibda topshiriladigan 20 tagacha yoki 10 tagacha jamoaviy topshiriladigan loyihalar olinishi mumkin;

- 10 ta eng yaxshi loyiha va 10 ta nominatsiya mualliflari va jamoalari tashkilotchilar tomonidan taqdim etiladigan qimmatbaho sovg'alar bilan taqdirlanadi;

- Eng yaxshi loyihalar to'plam sifatida chop etiladi va keng ommaga taqdim etiladi;

- Barcha ishtirokchilarga sertifikatlar beriladi (elektron yoki bosma shaklda).

- Mahalliy ishtirokchilarning eng yaxshi loyihalarini moliyalashtirish uchun tegishli davlat organlariga Yoshlar ishlari agentligi tomonidan takliflar kiritiladi.

9. Mualliflik huquqi va javobgarlik

- Ishtirokchilar loyihalarning muallifi bo'lishi va uni mustaqil yaratganligini tasdiqlaydi;

- Plagiat yoki yolg'on ma'lumot taqdim etilishi aniqlansa, loyiha tanlovdan chiqariladi;

- Tashkilotchilar tanlovga yuborilgan loyihalardan targ'ibot, jurnal va ijtimoiy tarmoqlar uchun foydalanish huquqiga ega.

10. Moliyaviy masalalar.

Ushbu tanlovda saralash bosqichlarida g'olib bo'lgan xorijlik ishtirokchilarning turar joy, ichki transport (Toshkent-Nukus-Toshkent yo'nalishi inobatga olingan) va ovqatlanish xarajatlari tashkilotchilar tomonidan, xalqaro aviachipta xarajatlari o'z hisobidan qoplanadi. O'zbekistonlik ishtirokchilarning Nukus shahri hududidagi turar joy, ichki transport va ovqatlanish xarajatlari tashkilotchilar tomonidan qoplanadi, Nukus shahriga yetib kelish va qaytish o'z hisobidan qoplanadi.

11. Yakuniy qoidalar

Tanlov tashkiliy jihatlari bo'yicha yakuniy qarorlarni tashkilotchilar qabul qiladi va nizomda ko'rsatilmagan holatlar tashkilotchilar bilan kelishilgan holda hal etiladi.

Ushbu nizom, shuningdek, saralash va yakuniy bosqichni o'tkazish uchun mentorlar va hakamlar ha'yati tarkibi Yoshlar ishlari agentligi direktori tomonidan tasdiqlanadi.

REGULATIONS OF THE INTERNATIONAL PROJECT COMPETITION “YOUTH AND CLIMATE”

1. General Provisions

This Regulation defines the purpose, objectives, participants, procedure for conducting, evaluation criteria, results of the competition, and the procedure for awarding the International Competition of Environmental Projects “Youth and Climate.” The competition serves to promote climate change, environmental sustainability, and green initiatives among young people, as well as to support innovative ideas.

The competition will be organized as an important part of the Global Youth Festival of Digital “Green” Initiatives - 2025, which is planned to be held in the Aral Sea region, in cooperation with the Youth Affairs Agency.

2. Goals and objectives

The goal is to draw young people's attention to climate change and environmental problems, promote youth environmental initiatives at the international level, identify, promote, support innovative and sustainable “green” projects, and discover new talents.

Tasks:

- Strengthening environmental knowledge among young people in Uzbekistan and abroad;
- Collection of practical projects aimed at solving environmental problems;
- Selecting the best projects and publishing them in the media, social networks, and a special journal;
- Material and moral incentives for participants.

3. Organizers

Youth Affairs Agency, Ministry of Higher Education, Science and Innovation, Academy of Sciences, Ministry of Ecology, Environmental Protection and Climate Change, Ministry of Preschool and School Education.

4. Participants

- Youth of the member states of the Organization of Turkic States, the Organization of Independent States, the Shanghai Cooperation Organization, and the Cooperation Council of the Arab States of the Gulf (14-30 years old);
- individual foreign participants or collective (up to 2 people), individual up to 20 for participants from Uzbekistan, collective up to 10;

- Participants with social, innovative, and environmental projects.

Participants can participate in several projects, but only one project is accepted in the final evaluation.

5. Competition directions

1. Recycling and waste management
2. Water resource conservation and provision of clean drinking water
3. Preservation of urban greenery and biodiversity
4. Green technologies and digital solutions
5. Climate Change Education, Campaigns, and Information Technology

Initiatives

6. Sustainable energy sources

6. Procedure for conducting the competition

6.1. Selection stages:

- Application submission (first stage): until May 8, 2025 (online);
- Evaluation process (second stage): May 10, 2025;
- Announcement of participants who have passed the qualifying stage (third stage): May 11
- Training on preparing for presentations: May 15, 2025
- Final stage: May 16-17, 2025

6.2. Requirements for submission:

- Brief description of the project (300-500 words);
- Presentation explaining the project (PDF or PowerPoint, no more than 10 slides), Project problem and solution, goals and objectives, technological solution and innovative aspects, implementation timeframe, market analysis (clients, competitors), stages, team experience, etc.;
- Video, photo, or link can be added at will;
- Projects are submitted through Google Forms or another official platform.

7. Evaluation criteria

Projects are evaluated by a panel of judges based on the following criteria:

Relevance and depth of problem analysis - 20 points

Level of innovation and novelty - 20 points

Feasibility (realism) - 15 points

Social impact and promotion of youth participation - 15 points

Environmental effectiveness and sustainability - 15 points

Quality of visual and textual presentation of the project - 10 points

Project Reliable Defense Skill - 5 points

Total: 100 points

8. Results and awards

- At the qualifying stage (third stage), 2 individual projects or 2 collective projects can be received from each country, up to 20 individual projects or up to 10 collective projects can be received for participants from Uzbekistan;
- The authors of the 10 best projects and 10 nominations will be awarded valuable prizes from the organizers;
- The best projects will be published as a collection and presented to the general public;
- Certificates will be issued to all participants (electronic or printed).
- Proposals for financing the best projects of local participants will be submitted to the relevant state bodies by the Youth Affairs Agency

9. Copyright and liability

- The participants confirm that they are the authors of the projects and create them independently;
- If plagiarism or the provision of false information is detected, the project will be excluded from the competition;
- The organizers have the right to use the submitted projects for promotion, magazines, and social networks.

10. Financial issues.

The organizers will cover the costs of accommodation, domestic transport (including Tashkent-Nukus-Tashkent) and meals for foreign participants who won in the qualifying stages of this competition, and the costs of international air tickets will be covered at their own expense. The organizers will cover the costs of accommodation, internal transportation, and meals of Uzbek participants in the territory of the city of Nukus, arrival and return to the city of Nukus - at their own expense.

11. Final Provisions

Final decisions on the organizational aspects of the competition are made by the organizers, and cases not specified in the regulations are resolved in agreement with the organizers.

This regulation, as well as the composition of the mentors and the jury for conducting the qualifying and final stages, are approved by the Director of the Youth Affairs Agency.

ПОЛОЖЕНИЕ МЕЖДУНАРОДНОГО КОНКУРСА ПРОЕКТА “МОЛОДЕЖЬ И КЛИМАТ”

1. Общие положения

Настоящее Положение определяет цель, задачи, участников, порядок проведения, критерии оценки, результаты конкурса, а также порядок присуждения премии Международному конкурсу экологических проектов "Молодежь и климат." Конкурс способствует продвижению среди молодежи инициатив в области изменения климата, экологической устойчивости и "зеленых" инициатив, а также поддержке инновационных идей.

Этот конкурс будет организован в рамках важного этапа Глобального молодежного фестиваля цифровых "зеленых" инициатив - 2025, который планируется провести в Приаралье, в сотрудничестве с Агентством по делам молодежи.

2. Цели и задачи

Цель - привлечь внимание молодежи к изменению климата и экологическим проблемам, продвигать молодежные экологические инициативы на международном уровне, выявлять, продвигать, поддерживать инновационные и устойчивые "зеленые" проекты и открывать новые таланты.

Задачи:

- Укрепление экологических знаний среди молодежи в Узбекистане и за рубежом;
- Сборник практических проектов, направленных на решение экологических проблем;
- Отбор лучших проектов и их публикация в СМИ, социальных сетях и специальном журнале;
- Материальное и моральное поощрение участников.

3. Организаторы

Агентство по делам молодежи, Министерство высшего образования, науки и инноваций, Академия наук, Министерство экологии, охраны окружающей среды и изменения климата, Министерство дошкольного и школьного образования.

4. Участники

- Молодежь государств-членов Организации тюркских государств, Содружество Независимых Государств, Шанхайской организации сотрудничества и Совет сотрудничества арабских государств Персидского залива (14-30 лет);

- индивидуальные иностранные участники или коллективные (до 2 человек), индивидуальные до 20, коллективные до 10 для участников из Узбекистана;

- участники с социальными, инновационными и экологическими проектами.

Участники могут участвовать в нескольких проектах, но в итоговой оценке принимается только один проект.

5. Направления соревнований

1. Утилизация и управление отходами
2. Сохранение водных ресурсов и обеспечение чистой питьевой водой
3. Сохранение городской зелени и биоразнообразия
4. Зеленые технологии и цифровые решения
5. Образование в области изменения климата, кампании и инициативы в области информационных технологий
6. Устойчивые источники энергии

6. Порядок проведения конкурса

6.1. Этапы отбора:

- Подача заявки (первый этап): до 8 мая 2025 года (онлайн);
- Процесс оценки (второй этап): 10 мая 2025 года;
- Объявление участников, прошедших отборочный этап (третий этап): 11 мая

- Обучение по подготовке к презентациям: 15 мая 2025 года

- Финальный этап: 16-17 мая 2025 года

6.2. Требования к представлению:

- Краткое описание проекта (300-500 слов);
- Презентация, объясняющая проект (PDF или PowerPoint, не более 10 слайдов), задачу и решение проекта, цели и задачи, технологическое решение и инновационные аспекты, сроки реализации, анализ рынка (клиенты, конкуренты), этапы, опыт команды и т.д.;
- Видео, фото или ссылку можно добавить по желанию;
- Проекты подаются через Google Forms или другую официальную платформу.

7. Критерии оценки

Проекты оцениваются судейской коллегией по следующим критериям:

Актуальность и глубина анализа проблемы - 20 баллов

Уровень инновационности и новизны - 20 баллов

Возможность (реализм) - 15 баллов

Социальное воздействие и содействие участию молодежи - 15 баллов

Экологическая эффективность и устойчивость - 15 баллов

Качество визуальной и текстовой презентации проекта - 10 баллов

Навыки надежной защиты проекта - 5 баллов

Всего: 100 баллов

8. Результаты и награды

- На отборочном этапе (третий этап) также могут быть получены 2 индивидуальных проекта или 2 коллективных проекта из каждой страны, для участников из Узбекистана могут быть получены до 20 индивидуальных проектов или до 10 коллективных проектов;

- Авторы 10 лучших проектов и 10 номинаций будут награждены ценными призами от организаторов;

- Лучшие проекты будут опубликованы в виде сборника и представлены широкой публике;

- Сертификаты будут выдаваться всем участникам (электронные или печатные).

- Предложения по финансированию лучших проектов местных участников будут направляться в соответствующие государственные органы Агентством по делам молодежи.

9. Авторское право и ответственность

- Участники подтверждают, что являются авторами проектов и создают их самостоятельно;

- В случае выявления плагиата или предоставления ложной информации проект будет исключен из конкурса;

- Организаторы имеют право использовать представленные проекты для продвижения, журналов и социальных сетей.

10. Финансовые вопросы.

Организаторы покроют расходы на проживание, внутренний транспорт (включая Ташкент-Нукус-Ташкент) и питание иностранных участников, победивших в отборочных этапах данного конкурса, а также

расходы на международные авиабилеты за счет собственных средств. Организаторы покроют расходы на проживание, внутренний транспорт и питание участников Узбекистана на территории города Нукуса, прибытие и отбытия в город Нукус - за свой счет.

11. Заключительные положения

Окончательные решения по организационным аспектам конкурса принимаются организаторами, а случаи, не указанные в регламенте, решаются по согласованию с организаторами.

Настоящее Положение, а также состав менторов и жюри по проведению отборочных и финальных этапов утверждаются директором Агентства по делам молодежи.